
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 4 (L 173), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 20. april 2006 
 

Spørgsmål 4 (L 173): 
"Hvad er ministerens holdning til indførelse af et loft for, hvor meget ikke-

medlemmer kan komme til at betale i gebyr for foreningerne?” 

 

Svar: 
I L 173 lægges der op til, at der skal være et loft for, hvor meget ikke-

medlemmer kan komme til at betale i gebyr for at tilslutte sig overenskom-

sten.  

 

Det fremgår således af forslaget til § 227, stk. 7, at det kan aftales, at en 

sundhedsperson, som tilslutter sig en overenskomst uden at være medlem 

af den forening, som er part i overenskomsten, skal betale et gebyr svaren-

de til dækning af en forholdsmæssig andel af omkostningerne ved levering 

af de ydelser, som bliver stillet til rådighed for de pågældende. 

 

Heri ligger, at ikke-medlemmer ikke vil kunne pålægges at betale mere end 

en sådan forholdsmæssig andel. 

 

Jeg kan i øvrigt henvise til min besvarelse af spørgsmål. nr. 2. 
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